
VISOKI  PREDSTAVNIK  RAZOCRAN
LOZANCICEVIM PISMOM
Visoki  predstavnik,  Wolfgang  Petritsch,  razocaran  je
neosnovanim odbijanjem predsjedavajuceg Doma naroda Federacije
BiH, gospodina Nike Lozancica, ciji je mandat na isteku, da
sazove konstituirajucu sjednicu Doma naroda Federacije.

U svom otvorenom pismu Visokom predstavniku i Sefu Misije
OSCE-a, Robertu Barry-u, gospodin Lozancic tvrdi da federalni
Dom  naroda  ne  moze  biti  konstituiran  bez  prisustva  svih
delegata u tom Domu. Gospodin Lozancic nadalje izrazava stav
da  bi  konstituiranje  Doma  naroda  na  takav  nacin  bilo
neustavno.

Jedna je stranka, HDZ naime, nazalost odlucila da se oglusi o
obavezu koju Ustav stavlja pred one koji su izabrani, tj.
obavezu da predstavljaju ljude koji su ih izabrali. To se moze
shvatiti  samo  kao  namjeran  pokusaj  opstrukcije  procesa
konstituiranja.  Gospodin  Lozancic,  tako,  ne  uzima  u  obzir
cinjenicu da je upravo neustavno ponasanje drugih, ono sto
nalaze  sazivanje  Doma  naroda  u  krnjem  sastavu.  U  svakom
slucaju, iako Ustav Federacije dodjeljuje odredjen broj mjesta
Bosnjacima,  Hrvatima  i  delegatima  iz  reda  ostalih,  on  ne
sadrzi odredbe prema kojima bi sazivanje sjednice Doma bilo
neustavno ukoliko ta mjesta nisu popunjena.

Zdrav  razum,  osnovni  demokratski  i  pravni  principi  nuzno
navode  na  zakljucak  da  bilo  koji  pojedinac  ili  grupa
pojedinaca koji odluce da ne ucestvuju u radu institucija u
koje su izabrani, pokazujuci time da olako shvataju osnovne
demokratske principe i prenebregavaju svoju casnu obavezu koju
imaju  prema  onima  koji  su  ih  izabrali,  ne  mogu  time  i
zaustaviti  ustavne  procese.  Ne  mozemo  ostati  pasivni
posmatraci i dozvoliti da rad institucija u zemlji ometaju oni
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koji  ne  ispunjavaju  svoje  ustavne  obaveze  zbog  kojih  su
zapravo i izabrani, oglusivsi se time o volju svojih biraca.

Sjednica  Doma  naroda  bi,  stoga,  trebala  biti  sazvana.  Na
izabranim  delegatima  HDZ-a  je  da  odluce  da  li  ce  joj
prisustvovati u svojstvu delegata ili ne, a vrata Doma ce im i
dalje ostati otvorena. Oni bi trebali uraditi ono sto njihovi
biraci  od  njih  ocekuju   naime,  da  ih  predstavljaju  u
Parlamentu,  a  ne  da  se  bave  neustavnim  radnjama.


